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С Ъ В Е Т    З А     Е Л Е К Т Р О Н Н И    М Е Д И И 
 

П Р О Т О К О Л 
 
 
 
№ 38 

от редовно заседание, състояло се на 17.09.2012 г. 
 
 
 

 
ПРИСЪСТВАЛИ: Анна Хаджиева, Анюта Асенова, Георги Лозанов, Мария Стоянова, 
София Владимирова. 
 
Начало на заседанието 13.00 часа, водено от Георги Лозанов – председател на СЕМ, 
деловодител - протоколист - Вера Данаилова. 
 
 
ДНЕВЕН РЕД: 
 
1. Доклади на дирекция „Специализирана администрация – НЛРПР”:  
 
1.1. Доклад във връзка лицензионната и регистрационна дейност относно заявление за 
регистрация от Диди Ник ООД. 
Вносител: Антоанета Лозенска-Тодорова  
Докладва: Гергана Шиникова 
 
1.2. Информация относно програма на работната група във връзка с проект на 
споразумение по чл. 32, ал.6 от ЗРТ за защита на детската аудитория. 
Вносител: Антоанета Лозенска-Тодорова  
Докладва: Антоанета Лозенска-Тодорова 
 
1.3. Доклад във връзка с процедура по съставяне на АУАН и издаване на наказателни 
постановления от СЕМ. 
Вносител: Антоанета Лозенска-Тодорова 
Докладва: Антоанета Лозенска-Тодорова, Доротея Петрова 
 
1.4. Доклад във връзка с право на отговор, съгласно чл. 18 от ЗРТ. 
Вносител: Антоанета Лозенска-Тодорова 
Докладва: Стефан Белов 
 
1.5. Доклади на дирекция „Специализирана администрация – НЛРПР” във връзка с 
актове за установяване на административни нарушения: АУАН 72/14.08.2012 г., АУАН 
73/14.08.2012 г. 
Докладват: Доротея Петрова, Гергана Шиникова, 
 
2. Информация относно подготовката на Информационна платформа за 
цифровизацията - определяне на участниците в нея. 
Вносител: Мария Стоянова-член на СЕМ. 
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3. Доклад на дирекция „Обща администрация“ във връзка стартиране на процедура по 
издаване на актове за установяване на публични държавни вземания. 
Вносител: Спаска Янева  
Докладва: Спаска Янева 
 
Георги Лозанов откри заседанието и подложи на обсъждане дневния ред.  
 
Решение:  
СЕМ реши с 5 (пет) гласа “ за” :  прие Дневния ред.    
  
 
ПО ТОЧКА ПЪРВА: Доклади на дирекция „Специализирана администрация НЛРПР”:  
 
1.1. Доклад във връзка лицензионната и регистрационна дейност относно заявление за 
регистрация от Диди Ник ООД. 
Гергана Шиникова докладва постъпило в СЕМ заявление за регистрация  на 
телевизионна програма от „ДИДИ НИК” ООД с наименование – “ЕРА”, 
разпространение – чрез кабел, покритие – национално, вид оператор – търговски, 
програмен профил – общ/полиматичен, начална дата на стартиране – от датата на 
регистрацията, продължителност - 18 часа. 
Решение:  
СЕМ реши с 5 (пет) гласа “ за” :  на основание чл. 32, ал. 1, т. 16 и т. 16а, във връзка с 
чл. 125а, ал. 1 и ал. 5 и чл. 125к от ЗРТ и чл. 9, т. 2 от Тарифа за таксите за радио- и 
телевизионна дейност:  РЕГИСТРИРА като доставчик на линейна медийна услуга 
(телевизионен оператор) „ДИДИ НИК” ООД;  ВПИСВА в Първи раздел на Публичния 
регистър: Телевизионна програма с: наименование (търговска марка):   “ЕРА”; „ДИДИ 
НИК” ООД следва да заплати, съгласно чл. 9, т. 2 от Тарифа за таксите за радио- и 
телевизионна дейност, първоначална такса за извършване на регистрация в размер на 2 
250 лв. (две хиляди двеста и петдесет лева). На „ДИДИ НИК” ООД да се ИЗДАДЕ 
удостоверение за регистрация за осъществяване на телевизионна дейност – създаване 
на програмата по т. IІ. 1, в седемдневен срок от влизане в сила на решението и след 
заплащане на първоначалната регистрационна такса. 

 
2.1. Информация относно проведена среща на 11.09.2012 г. на работна 
междуинституционална група за изработване на споразумение за защита на децата от 
съдържание, вредно за тяхното развитие. 
Антоанета Лозенска информира Съвета, че на заседанието на работната група е  
представен и обсъден проекта на Споразумение, съгласно изискваните на чл. 32, ал.6 от 
ЗРТ. Представителите на институциите са се обединили около идеята до 20.09.2012 г. 
всяка страна да представи бележки и предложения по темата, както и конкретни 
редакционни промени в проекта на споразумение. Целта е до края на месеца да се 
приключи процеса по неговата изработката. От АБРО са демонстрирали предпазливост 
относно въвеждане на единна система за ограничение на годините- въвеждане на 
единна сигнализация за защита на децата. Във връзка с решение на СЕМ да се 
предложи на работната група идеята за евентуална изработка и разпространение на 
информационно аудиовизуално послание по темата със  съдействието на доставчиците 
на медийни услуги, също така АБРО изразиха желание да помислят. Представителят на 
БНТ е приел идеята да популяризират процеса с предавания, гости и разработване по 
темата, като добра реклама за дейността на регулатора. 
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2.2. Доклад във връзка с поставена задача за представяне на становище относно 
издаването на НП. 
Антоанета Лозенска информира, че според практиката на съда, законосъобразна е 
практиката на СЕМ като колегиален орган да обсъжда констатираните нарушения на 
своите заседания и като орган да взема решение да възложи на председателя да издаде 
наказателно постановление за нарушения на ЗРТ или ЗЗ. В доклада на старши 
юрисконсулт Д. Петрова е посочен и фактът, че в някои случаи председателят на СЕМ 
не гласува “ЗА” налагането на имуществена санкция, а след това той издава 
наказателното постановление и този факт е бил изтъкван в съдебно заседание от 
процесуалните представители на доставчиците, но до този момент съдът не е приемал 
това за основателно възражение и процесуално нарушение, и няма отменени 
наказателни постановления на това основание. Съгласно чл. 127, ал. 2 във връзка с чл. 
31, ал. 2, т. 5 от ЗРТ наказателните постановления се издават от председателя на Съвета 
за електронни медии. Съдебната практика приема, че не са на лице нарушения на 
процедурните правила на ЗАНН във връзка с провеждане на гласуване на НП от органа 
на заседание. В този смисъл тази практика е изцяло потвърдена от практиката на съда и 
не се счита, че са на лице нарушения на ЗАНН. Друг подход се констатира в КРС. 
Съгласно разпоредбите на ЗЕС, наказателните постановления се издават от 
председателя на комисията. Той еднолично издава НП без същите да се гласуват на 
заседание на органа. Според данни на юристи от КРС, в тяхното ведомство също така 
имат константна но разнопосочна на нашата практика -  съдът приема едноличното 
издаване и не счита, че същите следва да минават през колективно гласуване на 
заседание. 
Видно, че съществуват два подхода и интересното е, че и двата подхода са приемат от 
съда. Въпреки това, се предлага да не се записват изрични текстове в правилника 
относно колективното гласуване на НП, достатъчен е факта на последователността и 
стабилността на съдебната практика. 
 
2.3. Докладна записка от Главен инспектор Стефан Белов във връзка  с жалбата на 
професор Лъчезар Аврамов – Управител на Медицински център за Интегративна 
медицина (вх. № 06-00-57/30.08.2012 г.).  
Стефан Белов докладва, че в жалбата на лицето се твърди, че излъченото 
опровержение в емисията “По света и у нас” на 28.08.2012 г. по БНТ 1 не отговаря на 
разпоредбите на чл. 18 от ЗРТ. По оплакванията описани в писмото  са направени 
проверки, при които е констатирано, че: Прочетеният цитат на управителя на центъра 
дори не представлява част от предложения текст за опровержение, а произволно 
избрано изречение от кореспонденцията с генералния директор на БНТ. Прочетеното 
действително е твърде кратко за да бъде прието като цялостен текст. Цитатът не е 
представен като форма на гарантирано от закона опровержение, а като желание да бъде 
огласена лична позиция. Според г-н Белов твърдението не отговаря на истината. 
Времето, отделено за право на отговор е напълно несъразмерно с времето на 
оспорваната част. Прочетеното опровержение е с времетраене 0,24 секунди. В свое 
писмо до професор Аврамов изх. № 611/22.08.2012 г, Генералният директор уведомява 
жалбоподателя, че оспорваната от него част  е с времетраене 2 минути и 30 секунди. 
Ненужно, “опровержението” е поставено в скобите на редакционен коментар. Според г-
н Белов подобен коментар не е в противоречие с нормите на ЗРТ и предлага да се 
осъществи кореспонденция и комуникация с Българска национална телевизия и след 
нея и съгласно резултатите от нея да се пристъпи към евентуални действия, съгласно 
правомощията предвидени от ЗРТ. 
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3. Доклади относно осъществен надзор върху дейността на доставчици на медийни 
услуги и административно-наказателни производства. 
Гергана Шиникова  докладва АУАН 72/14.08.2012 г., съставен на “ОМЪ-ИЛИЕВИ” 
ООД, създаващ и разпространяващ  програма “Радио “БЕЛЛА” за излъчване на непряка 
реклама на спиртни напитки преди 22.00 часа в нарушение на чл. 55, ал. 3 от Закона за 
здравето.  
Решение:   
СЕМ реши с 5 (пет) гласа “ за” :  относно АУАН 72/14.08.2012 г., съставен на “ОМЪ-
ИЛИЕВИ” ООД, създаващ и разпространяващ  програма “Радио “БЕЛЛА” за излъчване 
на непряка реклама на спиртни напитки преди 22.00 часа в нарушение на чл. 55, ал. 3 от 
Закона за здравето, възлага на председателя на СЕМ да издаде наказателно 
постановление с размер на санкцията 5 (пет) хиляди лева.   

 
Гергана Шиникова докладва АУАН 73/14.08.2012 г. съставен на “ОМЪ-ИЛИЕВИ” 
ООД, създаващ и разпространяващ  програма “Радио “БЕЛЛА” за излъчване на непряка 
реклама на спиртни напитки преди 22.00 часа в нарушение на чл. 55, ал. 3 от Закона за 
здравето.  
Решение:  
СЕМ реши с 5 (пет) гласа “ за” :  относно АУАН 72/14.08.2012 г., съставен на “ОМЪ-
ИЛИЕВИ” ООД, създаващ и разпространяващ  програма “Радио “БЕЛЛА” за излъчване 
на непряка реклама на спиртни напитки преди 22.00 часа в нарушение на чл. 55, ал. 3 от 
Закона за здравето, възлага на председателя на СЕМ да издаде наказателно 
постановление с размер на санкцията 5 (пет) хиляди лева. 
 
ПО ТОЧКА ВТОРА: Информация относно подготовката на Информационна 
платформа за цифровизацията - определяне на участниците в нея. 
Мария Стоянова информира съветниците за хода на подготовката на предстоящото 
събитие.  
 
ПО ТОЧКА ТРЕТА: Доклад на дирекция „Обща администрация“ във връзка със 
стартиране на процедура по издаване на актове за установяване на публични държавни 
вземания. 
Спаска Янева докладва, че съгласно т.11 от Вътрешните правила за установяване на 
публични държавни вземания от Съвета за електронни медии, представя справки за 
размера на възникнали и изискуеми задължения на доставчици  на медийни услуги, 
които не са изпълнени в срок. Предлага на основание чл.12 от цитираните правила 
Съветът да вземе решение  за стартиране на процедура по установяване на публични 
държавни вземания на посочените в справките доставчици на медийни услуги.  
 
Решение:  
СЕМ реши с 5 (пет) гласа “ за”:   във връзка с Докладна записка от Спаска Янева – 
началник отдел “Бюджет и финанси” (изх. № 30-06-35/13.09.2012г.), СЕМ  стартира 
процедура по установяване на публични държавни взимания на посочените в справките 
доставчици на медийни услуги.  
 
Материали приложени към Протокол № 38 
1. Дневен ред  
2. Докладна записка от Антоанета Лозенска – Тодорова с изх. № 30-07-74/14.09.2012 г.  
3. Докладна записка от Доротея Петрова с изх. № 20-00-128/10.09.2012г. 
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4. Докладна записка от Гергана Шиникова с изх. № 20-00-123/10.09.2012 г.  
5. Докладна записка от Спаска Янева – началник отдел “Бюджет и финанси” с изх.№ 
30-06-35/13.09.2012г. 
6. Писмо от Президент на Република България Прессекретариат с вх. № 02-00-
4/14.09.2012 г.  
 
 
 
ЧЛЕНОВЕ НА СЕМ:  
 
Анна Хаджиева 
 

............................. Анюта Асенова ........................ 

Мария Стоянова 
 

................................      

Георги Лозанов  
председател 

................................ София 
Владимирова 

    
....................... 

         
Вера Данаилова 
деловодител-
протоколист 

   
……………....... 
 

     
 

 
 
 

 

 

 

 


